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To jsem vám tak čekal na jednoho kamaráda před Baťou
ve spodní části Václavského náměstí a z dlouhé chvíle
jsem si prohlížel vánoční trhy. Taky jsem se trochu
prošel po chodníku kolem výloh a díval se do nich.
Krom´ slev, které by mojí peněžence vůbec neulevily,
jsem byl překvapen a dost nemile několika divnými
stvořeními. Hned kousek od Bati stál shrbený dědeček v
červeném oblečku a špinavě šedými vousy. Samozřejmě
jsem   chvilku  přemýšlel,  jest-li
se   náš   starý   se  dobrý  Ježíšek
jenom  nepřevléknul  a  dělá  si z
nás   srandu,   nebo  že  by  letos
přijel nadělovat spíš Ježíškův táta Josef? Ne, po malé
chvilce bylo zřejmé, že letos o Vánocích se v českých
zemích bude nadělovat po americku.

 Santa Claus je poměrně hodná osůbka a možná
by stálo za to, aby vystřídal svého politického jmenovce
tady u nás. Politici se domluví vždy a všude a červená
slušivá čapka by mohla sloužit v budoucnosti  jako
výstražné znamení, že jde poslanec, či senátor. Ovšem na
amerikanizaci se u nás podílí také televize a to dost silně.

Pořád do nás hustí samé zabijárny a krváky. Možná,
když se zeptáte malého dítka, jaké zná české vánoční
tradice, pak vám řekne, že se krájí jablíčka. Tím pro něj
zvyky končí, ale určitě si vzpomene na klasické svítící
americké město, kde každý dům je zavázán v desítkách
svítících šňůr.

Má procházka po bývalém Koňském trhu už
dále  nepřinášela   žádná     další  překvapení.   Snad   jen

další dva Clausové rozdávali
bonbónky. Jeden z nich asi
neměl oprávnění k takové
činnosti,    a   tak   bonbónkem

uplácel dva policisty, kteří se jen usmívali. Já jen čekal,
kdy se složí k zemi. Tenhle Santa vypadal prostě dost
jedovatě. Ale abyste si nemysleli, že nemám Vánoce rád.
Naopak. Vánoce mám já k smrti rád. Hned
pětadvacátého prosince se už těším na ty další. No a
protože držíte v rukou letošní první Zvěstník, tak vám
všem přeji mnoho zdaru v příštím roce s velmi kulatým
označením. Ať se vám tedy vede.

         Lukáš "Vořech" Pokorný

Vánoční setkání loděnice Vltava
proběhlo 9.12.1999. Program této
show připravil Klub instruktorů.
Show nás provedla celým
prosincem od Mikuláše, přes
Štědrý   den   až   k   Novoročnímu

Vánoční Václavák

PF 2000
Nový rok, nové desetiletí, nové století   i
nové tisíciletí,  to  vše  před  chvílí podle
mnohých začalo.  Někdo  to považuje za
velikou     změnu a další si toho ani moc
nevšimne. Myslím si, že nemáme od
dalšího tisíciletí čekat  obrovský převrat,
protože  pokud se  kvůli tisíciletí
nezměnění náš přístup a chování, tak se
nic závažného nestane.
Nechci tu rozebírat, kdy začne nové
tisíciletí, protože jsou to pouze čísla.
Původně měl být letopočet počítán od
narození Krista, už však 'víme', že
Kristus se narodil až v roce 7 před naším
letopočtem (nebo také sedm let před
letopočtu  Kristu).
„PéeFka“: V Novém roce vám přejeme
vodu, jaká se vám líbí, slanou i sladkou,
rychlou i pomalou, teplou i studenou,
měkkou i tvrdou, čistou i tu, co vám
chutná.             Olga

přípitku.  Programem velmi vtipně
provázeli Lukáš Pokorný (držitel
čestného titulu Vořech) a Olga
Kostkanová. Hlavním hostem
večera   byl    vynikající   kytarista
                  (dokončení uvnitř čísla)

Velká zábavná vánoční show
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'Jerry' Lešner, vítěz mnoha hudebních
soutěží oceněný několika Dětskými
portami a Folkovým kvítkem.
Mikulášská část večera se skládala z
mnoha otázek, úkolů a soutěží pro děti.
Zlatým hřebem večera byla
zmodernizovaná verze příběhu Narození
Ježíška, připravená divadelním spolkem
Parodie (Klub instruktorů). Hra byla
určena především pro loděničáky starší
10 let.  Silvestr probíhal ve znamení
zábavných soutěží, původně určených
pro děti.

Velká
zábavná
vánoční
show

Některých her se účastnili i
vedoucí. Hra pití sodovky hlavou dolu,
ukázala, že sodovka není nejoblíbenější
nápoj našich vedoucích. Další
silvestrovská soutěž - nejlepší taneční
pár - ukončila tuto část programu a my
pozvedli naše kelímky sodovky k
Novoročnímu přípitku. V závěru tohoto
neopakovatelného večera, dostal každý
oddíl sladké i užitečné dárky od
sponzora - Opavie. Pokud jste naší
vánoční show neviděli, a přišli tak o
nezapomenutelnou podívanou,
nezoufejte! Vše je natočeno!

         Olga Kostkanová
            Foto :  Václav Skočdopole jr.

jako odměna pro studenty za jejich
dosavadní práci, ale především
jako příležitost k získávání nových
poznatků. Všichni zúčastnění
studenti totiž mají vyhraněný
zájem o fyziku, matematiku a
informatiku a lze od nich očekávat
aktivní vstup do středoškolské
odborné činnosti v oboru fyzika,
respektive do dalších fyzikálních
aktivit.
Zúčastněnými studenty byli Jakub
Dolejšek, který se zabývá zejména
oblastí feromagnetismu, Jiří Hrom,
který zpracování práci z oblasti
fyziky vysokých energií, František
Němec, člen vítězného družstva
republikového finále Turné
mladých fyziků a člen družstva
ČR, které získalo ve Vídni třetí
místo na mezinárodním turnaji,
Jan Pacák účastník mezinárodní
konference Veletrh nápadů 1999,
Jiří Svoboda držitel bronzové
medaile ve Středoevropské
olympiádě v informatice. Funkci
pedagogického doprovodu plnili
ředitel gymnázia  Doc.RNDr.
Zdeněk Kluiber, CSc. a vedoucí
oddělení Karlínského Spektra
PaedDr. Václav Skočdopole.
Při cestě do Ženevy jsme navšívili
také hlavní město Lichtenštejnska
– Vadúz a hlavní město Švýcarska
– Bern. Večer jsme se ubytovali
v Ženevě, kde jsme měli možnost
shlédnout oslavy osvobození
Ženevy.
Druhý den ráno jsme vyrazili do
areálu CERNu, kde jsme byli
srdečně přivítáni Ing.I.Lehrausem,
zástupcem týmu českých vědců
v CERNu.                   pokr na str.3

Snad téměř každý má nějakou, i
když třeba jen mlhavou, představu
o tom, co je to „CERN“ a jaký
výzkum se tam provádí. Je
všeobecně známo, že se jedná o
obrovský urychlovač částic a že na
výzkumu zde prováděném se
podílí vědci snad ze všech koutů
světa.Prohlédnout si ale celý
komplex na vlastní oči se podaří
málokomu – jako zaměstnanci
jsou sem vybíráni pouze ti nejlepší
z nejlepších a pro veřejnost je
přístup do vnitřku komplexu
prakticky uzavřen. My jsme
ovšem to štěstí měli a účelem
první části tohoto článku není nic
jiného, než vás  s našimi zážitky
z pobytu v CERNu seznámit.
Protože se však naše cesta
neomezila pouze na návštěvu
CERNu, rozhodli jsme se druhou
část článku věnovat našemu
pobytu v Paříži. Popisovaná cesta
se uskutečnila ve dnech od 11. do
17. prosince 1999. Jejím cílem
bylo bezprostředně navázat na
loňskou návštěvu Mezinárodního
centra teoretické fyziky v Terstu
delegací gymnázia, naše přijetí a
konkrétní obsah obou studijních
pobytů bylo zajištěno díly
Prof.Ing.J.Niederlemu,DrSc.,
vedoucímu vědeckému
pracovníkovi Fyzikálního ústavu
AV ČR. Vlastní cestu potom
společně organizovaly a
zabezpečily Karlínské
SPEKTRUM – D.O.S. a naše
gymnázium jako jednu z akcí
v rámci realizace Dohody o
spolupráci. Oba studijní pobyty
přitom    nebyly    chápány   pouze

Naše cesta do CERNu v Ženevě a Střediska
vědy a průmyslu v Paříži



pokr ze str.2
Asi hodinová přednáška nám
umožnila udělat si ucelený přehled
o velmi širokém spektru problémů,
kterými se zde vědci zabývají. Poté
jsme krátce shlédli část výstavy
Mikrosvět, která byla bohužel v té
době rekonstruována. Díky
přítomnosti Ing. Lehrause jsme bez
větších problémů překročili státní
hranici a dorazili k budově jednoho
z detektorů prstencového
urychlovače LEP. K vlastnímu
detektoru, který se nachází
v hloubce 150 metrů pod zemským
povrchem, jsme se dopravili
výtahem. Prohlídka všech zařízení
spolu s velmi podrobným výkladem
byla pro nás mimořádným zážitkem.
Při naší druhé půldenní návštěvě
CERNu jsme navštívili pracoviště
testování supravodivých magnetů
pro nově stavěný urychlovač LHC
(The Large Hadron Collider). Naši
skupinu opět doprovázel Ing.
I.Lehraus, samotné testovací
zařízení pak představil a exkurzi na
něm provedl Ing. V.Benda, který
ochotně a vytrvale zodpovídal
veškeré naše dotazy. Na závěr obou
studijních návštěv Ing. I.ehraus
obsáhle shrnul studovanou
problematiku CERNu a její sepětí
na progresivní technologie.

Dalším bodem programu byla
návštěva Střediska vědy a průmyslu
v Paříži, kde volný přístup
zabezpečil prezident Asociace
mladých debrujárů Mgr.M.Zapletal.
La Villette jsme měli možnost
získat řadů cenných přírodovědných
poznatků, provést experimenty,
které nelze běžně ve škole
uskutečnit a získat informace o
technických aplikacích fyziky.
Nezapomenutelným zážitkem pro
nás byla rovněž návštěva
trojrozměrného kina, fungujícího na
základě polarizace světla a
francouzské ponorky z druhé
světové války.
Společensky zajímavé i prospěšné
bylo také přijetí skupiny na
Zastupitelském úřadě České
republiky konzulkou A.Krusovou,
která ocenila reprezentační úspěchy
jednotlivců a chce být osobně
nápomocna konkrétním studijním
projektům pražských a pařížských
škol. Pracovní cesta výrazně
přispěla k získání nových poznatků
z oblasti fyziky vysokých energií,
z oblasti fyziky a nových
technologií a z oblasti aplikací
fyziky.
   František Němec, Jakub Dolejšek,

   Jiří Svoboda , Jan Pacák
   Gymnázium CH. Dopplera ,Praha

BRUNDIBÁR

Když nám škola
oznámila, že všechny devítky
pojedeme do Terezína, nadšení
bylo obrovské. To však ochladlo
poté, co jsme se dozvěděli, že
musíme jako součást terezínského
projektu obětovat nedělní
podvečer 28.11. divadelnímu
představení Brundibár.

 Ne že bych měla k
divadlu špatný vztah, hrála jsem
ve hře Philomel a moc mě to
bavilo. Také znám dobře
Karlínské Spektrum, jelikož sem
chodím do Klubu instruktorů za
vodácký oddíl Mořský vlk a
dobře vím, že Karlín pořádá jen
dobré akce a nic nezábavného by
nám nenabídl.

Přesto se mi v neděli
odpoledne nechtělo odjíždět od
svého koníčka Karáska kvůli
Brundibárovi. Na představení
jsme se sešli v hojném počtu a
mohu říct, že jsme nelitovali.
Brundibár byl muzikál, který
vymyslely děti v Terezíně. A teď
jsme před sebou měli myšlenky
těch nejmenších, kteří v
koncentračním táboře neskutečně
trpěli.

Herci, velice mladí, se
perfektně dokázali vžít do
dušiček těch chudáků a celé
divadlo působilo velice pěkným
dojmem. Byly to myšlenky o
vítězství, odvaze a touze spletité
do příběhu o flašinetáři
Brundibárovi.

Ten byl zlý a všechny
okolo sebe vyháněl. Společnou
silou ho však, jak lidé, tak zvířata,
vyhnali a vše bylo zas  ́v pořádku.
Tak tohle trápilo děti v Terezíně,
ale ti to měli bohužel těžší.
Muzikál neměl jedinou chybičku,
až na to, že nedorazil klavírista a
ne zrovna nejlépe nahraná páska
musela stačit. Děti se však
vyznamenaly a předvedly
neuvěřitelný výkon. Brundibára
mohu všem jen doporučit.

Naše cesta do CERNu v Ženevě a Střediska
vědy a průmyslu v Paříži



INFORMUJEME :
5.1. Novoroční pracovní setkání
vedoucích v Modré laguně.

BOHEMIA 2000
15.1. Sportovní klání volejbalové a jiné
všech oddílů a příchozích ,včetně
sportovně založených pracovníků
odboru mládeže MŠMT .
Též eskymování ,toho dne.
Utopenci k mání .

16.1 Společná hra – Putování za
netradičním poznáním historické Prahy.
V režii oddílu Neptun

17.1. Mimořádná událost –
setkání s A. ŠIROVEM. Jedním
z nejlepších současných hráčů světa
v šachu ( ELO 2751 ).
Velký sál Spektra v 16:00 .
Hraje se i simultánka.

27.1. Klub Instruktorů – redakční rada.
Uzávěrka příspěvků únorového čísla .

Každou sobotu lze se Spektrem jezdit za
160,- Kč na jednodenní lyžovačku do
Jizerek.

OZNÁMENÍ :
Placená inzerce.

Rád bych touto cestou vyjádřil
poděkování všem dobrovolným
pracovníkům s dětmi a mládeží (co to se
mnou  táhnou nebo já s nimi táhnu ) za
uplynulý rok  i roky 19..  a pro letopočet
2000.. popřál všem i sobě nechť funguje
vše a všechno jak se patří.
         Za příjemnou práci  placený Vašek

PF 2000

převážně ve skalách. Přesto jsme
nemohli opomenout své
vzduchoplavecké povinnosti a k
večeru jsme tvořili balóny. Největší
pohoda vládla při přípravě
štědrovečerní večeře a vánoční
výzdoby. Vše dopadlo nad naše
očekávání a při romantické večeři
při svíčkách jsme jedli tradičně
bramborový salát a rybí prsty. U
stromečku jsme si rozdali vánoční
dárky, prskali a zpívali koledy. V
marodce pak vládla rodinná
atmosféra asi do půlnoci. Z
původního vstávání v 7.30 jsme si
to prodloužili na desátou hodinu, a
přestože se nám domů nechtělo,
vlak jsme nakonec stihli.
Myslím, že tato "rodinná" oslava
stála opravdu zato.

Eva Přečková

jsme rozdělali oheň, opekli a
poobědvali buřty. Se zákuskem od
Opavie v ruce jsme pokračovali v
cestě. Sotva jsme dorazili do chaty
pustil se Ježíšek do přípravy dárků,
které nám večer nadělil. V noci
jsme hráli zábavné hry:
pantomimu, Macháčka a vrchcáby.
Hráči postupně odcházeli a usínali.
Kolem čtvrté hodiny jsme s
Majkym dohráli vrchcáby a uznali,
že spánek je subjektivní pocit,
který už překonáme.

V neděli bylo nádherné
počasí a my si užívali sněhových
her. Hráli jsme eskymáckou
honičku. Petřin způsob byl
skutečně originální, zatímco my
jsme utíkali, Petra padala do sněhu.
Udýchaní jsme ukončili honičku a
začali jezdit na saních, sedácích a
igelitech.

Odpoledne jsme odjížděli
domů a z výletu jsme si neodvezli
jen dárky, ale i výbornou náladu.

Olga Kostkanová

 Vánoční besídka Mořského Vlka
proběhla 10. - 12. 12. ve Lhotce u
Mělníka. Podle mého názoru se
opravdu vydařila. Největší srandou
byly vypečené hry, které jsme
hráli každou volnou chvilku.
Nejvypečenější byl Milošův
nápad, že vařit bude ten, kdo
prohraje kostky. Někteří jedinci
proto měli víkendový kurz vaření.
Při návštěvě Mělníka, jsme si
zahráli  další vypečenost od Fidora
Miloše a to tradiční "městskou"
hru žebrání jídla, zde konkrétně
soli. Všichni se role zhostili tak
dobře, že jsme později litovali, že
nedostaly za úkol obstarat si jídlo
na celý víkend. Tak příště. Děti též
ocenily, že se nemusí trmácet jako
vzduchoplavci po rozhlednách, a
tak  jsme   si    svou  energii  vybili

Poslední víkend před Vánocemi
náš oddíl vyrazil na výlet.

V pátek večer jsme
odjížděli z autobusového nádraží
na Florenci. Sraz jsme sice stihli
všichni, ale do autobusu se už
všichni nevešli. Takže jsme jeli v
několika várkách. A všichni se
nakonec zdárně sešli v Dalešicích.

V sobotu 'ráno' jsme
vstali a hned po snídani (kolem 11
hodin) se vydali na výlet. Přes
pole a lesy jsme se sněhem brodili
k cíli naší výpravy - rozhledně.
Tam byla nádherná vyhlídka po
kraji, který byl bohužel celý
zahalený v mlze. V této bílo - šedé
nádheře byl jediný tmavý bod -
restaurace u rozhledny. My jsme
restauraci velmi rychle
zpozorovali a ještě rychleji
navštívili. Po delší době jsme
posilněni palačinkami opustili
restauraci a vydali se zpět k chatě.
Palačinky nám však nestačili, a tak

Vánoce Mořského Vlka

Vánoce u Racků


